
 

PROTOKÓŁ nr XXIII/2022 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 24 listopada 2022 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 13:30. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 14 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński,  Skarbnik Gminy – Grażyna 

Pszczółkowska, Sekretarz Gminy – Bogumiła Cienkus, Sołtysi,– zgodnie z listą obecności.  

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył XXIII sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane kworum,  

na 15 radnych obecnych jest 14 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Potwierdzono również obecność używając terminali do głosowania.   

 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych. 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie uwag do zaproponowanego porządku obrad.  

Wójt Gminy głosił zmianę do porządku obrad. Proponowane zmiany są pokłosiem posiedzenia 

komisji i uchwał, które należy podjąć by mogły obowiązywać od 20si roku. Wójt poprosił 

wysoką radę o wprowadzenie następujących uchwał do porządku obrad: 

 obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał 

poprzedzający rok podatkowy 2023 będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na 

obszarze Gminy Czernice Borowe na rok podatkowy 2023. Uchwała dotyczy ustalenia 

stawek podatku rolnego na 2023 r. 

 zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Czernice 

Borowe. Uchwała dotyczy doregulowania możliwości oddawania odpadów  w postaci 

popiołu. Popiół po zmianie byłby odbierany jako odrębna frakcja w dniu odbioru 

odpadów. 

 określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów 

do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 ustawy z 

dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe. Uchwała określa stawę jaką gmina 

dedykuje za dowóz jako rekompensatę dla rodziców dzieci niepełnosprawnych.  

Głosowanie nad zaproponowanymi zmianami u uwzględnieniem ich w porządku obrad: 

 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Wniosek Wójta Gminy został zaakceptowany. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił szczegółowo zmiany, wskazując na chronologię porządku 

obrad: 



Pkt. 4.5 uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 

poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2023 będącej podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na obszarze Gminy Czernice Borowe na rok podatkowy 2023.  

Punkty powyżej w projekcie porządku obrad należy odpowiednio przenumerować o 1 numer.  

Pkt. 4.9 uchwała w sprawie zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Czernice Borowe.  

Pkt. 4.10 uchwała w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, 

uczniów do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 ustawy z 

dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe.  

 

Proponowany po zmianach porządek obrad sesji brzmi następująco: 

 

Ustalono następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXII sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4. 1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2022 – 2036, 

4. 2. zmiany uchwały nr 211/XIX/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 28 grudnia 

2021 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2022 rok, 

4. 3. uchylenia uchwały nr 243/XXII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 28 

września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie 

deficytu budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytów, 

4. 4. uchylenia uchwały Nr 242/XXII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 28 

września 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Przasnyskiemu na dofinansowanie zakupu ambulansu , 

4. 5. obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał 

poprzedzający rok podatkowy 2023 będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego 

na obszarze Gminy Czernice Borowe na rok podatkowy 2023, 

4. 6. określenia stawek podatku od nieruchomości, 

4. 7. określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

4. 8. przyjęcia Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 2023 r. z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego, 

4. 9. zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Czernice 

Borowe. 

4. 10.  określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, 

uczniów do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 

ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe. 

5. Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Czernice Borowe 

w roku szkolnym 2021/2022, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. 



6. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych. 

7. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

8. Odpowiedzi na interpelacje. 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Po odczytaniu przegłosowany został porządek obrad XXIII sesji rady gminy.  

 

Przewodniczący poddał pod porządek obrad 

sesji: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Porządek obrad został przyjęty 14 głosami za. 

 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej XXII sesji Rady Gminy. Poprosił o zgłaszanie uwag.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Protokół został przyjęty 14 głosami za. 

 

Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2022 – 2036. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych  

i zachęcił do zadawani pytań. Nikt nie zabrał głosu. 

Dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 11 

przeciw    - 0 



wstrzymało się   - 3 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 248/XXIII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

24 listopada 2022 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2022 – 2036. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 211/XIX/2021 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 28 grudnia 2021r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2022 rok.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych i 

zachęcił do zadawani pytań. Nikt nie zabrał głosu. 

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 249/XXII/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 28 września 2022 r. w sprawie z zmiany uchwały nr 211/XIX/2021 Rady 

Gminy Czernice Borowe z dnia 28 grudnia 2021r. w sprawie uchwalenia uchwały 

budżetowej na 2022 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 243/XXII/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 28 września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

pokrycie deficytu budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytów. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

wyjaśnił zasadność podjęcia uchwały. W związku z rządowym wsparciem budżetu Gminy 

Czernice Borowe nie jest konieczne w 2022 r. zaciąganie kredytu. Stąd zasadność uchylenia 

podjętej na poprzedniej sesji uchwały. Przewodniczący zarządził dyskusję.  

Dyskusji nie było. 

 



 

 Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 250/XXIII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

28 września 2022 r. w sprawie uchylenia uchwały nr 243/XXII/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 28 września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

pokrycie deficytu budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytów. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 242/XXII/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 28 września 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Przasnyskiemu na dofinansowanie zakupu ambulansu.  Uchwałę należy uchylić z uwagi na 

zmianę formy przekazania wsparcia dla przasnyskiego szpitala.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący zarządził dyskusję.  

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 251/XXIII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

24 listopada 2022 r. w sprawie uchylenia uchwały Nr 242/XXII/2022 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 28 września 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Przasnyskiemu na dofinansowanie zakupu ambulansu. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 



poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2023 będącej podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na obszarze Gminy Czernice Borowe na rok podatkowy 2023.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

omówił zasadność podjęcia uchwały, zgodnie z uzasadnieniem, następnie zachęcił do 

zabierania głosu w dyskusji.   

 

Przewodniczący Rady przedstawił zaproponowane na komisjach stawki podatku na 2023 r. 

Proponowane w trakcie wspólnego posiedzenia komisji stawki wynoszą: 74,05 zł, 70,00 zł, 

68,00 zł. 

Przewodniczący przegłosował poszczególne stawki: 

 

Stawka GUS: 74,05 zł: 

za     - 0 

przeciw    - 14 

wstrzymało się   - 0 

 

Stawka: 70,00 zł: 

za     - 13 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 0 

 

Przegłosowano stawkę 70,00 zł, nie podejmuje się głosowania nad stawką 68,00 zł. 

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 252/XXIII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

24 listopada 2022 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 

poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2023 będącej podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na obszarze Gminy Czernice Borowe na rok podatkowy 2023. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za rozsądne wypracowanie stawki, która dba o 

interesy mieszkańców, jak i o budżet gminy Czernice Borowe.  

 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały  w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 



Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

zachęcił do zabierania głosu w dyskusji. Wyjaśnił, że stawki podniesiono w stosunku do roku 

poprzedniego o wskaźnik inflacji (17%). 

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 253/XXIII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

24 listopada 2022 r.  w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. Wyjaśnił, że stawki podniesiono w stosunku do roku poprzedniego o wskaźnik 

inflacji (17%).  Przewodniczący Rady zarządził dyskusję. Radna Anna Dzierzęcka złożyła 

wniosek o nie podwyższanie podatku od środków transportowych, uzasadniając prośbę poprzez 

wzrost kosztów pracowniczych, wzrost cen paliwa, zamknięcie części rynku wschodniego  

i ogólny kryzys gospodarczy. Radna poprosiła o podwyższenie stawki o maksymalnie 10%  

w stosunku do roku poprzedniego. Wójt Gminy potwierdził, że mamy kryzys gospodarczy. 

Gmina musiała zrezygnować w niektórych inwestycji. Logika przy tworzenia stawek podatków 

od wielu lat jest związana ze wskaźnikiem inflacji. Nie podnoszenie podatków utrudni 

zbilansowanie potrzeb budżetu gminy. Wpływy z podatków pozwalają zbilansować się 

wydatkom, stąd solidarne wzrosty stawek podatków. Wójt zdeklarował wsparcie 

przedsiębiorców indywidualnie, gdy któregoś dosięgnie kryzys. Wójt poprosił o solidarne 

podejście pod podwyżek podatków, podatek rolny i od nieruchomości został podniesiony na 

poziomie 15-17%. 

Przewodniczący przegłosował wniosek o obniżenie podwyżki stawek podatku od środków 

transportowych do 10% podwyżki? 

za     - 4 

przeciw    - 10 

wstrzymało się   - 0 

Wniosek Pan Radnej Anny Dzierzęckiej został odrzucony 10 głosami przeciw. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 12 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 1 



 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 254/XXIII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

24 listopada 2022 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.8 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 2023 

r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. Załącznikiem do uchwały jest treść Programu współpracy Gminy Czernice 

Borowe w 2023 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. Projekt został poddany konsultacjom społecznym na stronie 

internetowej gminy.  

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 255/XXIII/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Czernice Borowe w 2023 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt. 4.9 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Czernice Borowe. Zmiana dotyczy ujęcia frakcji „popiół” do odbioru w dzień odbioru 

odpadów komunalnych. Przewodniczący Rady odczytał treść opinii sanitarnej, która 

pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 



i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 256/XXIII/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie zmiany regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. pkt. 4.10 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie  określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, 

młodzieży, uczniów do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 

ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe. Uchwała określa stawę jaką gmina 

dedykuje za dowóz jako rekompensatę dla rodziców dzieci niepełnosprawnych. Poprzednia 

uchwała w tej sprawie została podjęta w czerwcu 2022 r. obecny projekt dostosowuje jej treść 

do obowiązujących przepisów prawa. 

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 257/XXIII/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie  określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów do placówek oświatowych, o których 

mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia informacji o stanie realizacji 

zadań oświatowych w Gminie Czernice Borowe w roku szkolnym 2021/2022,  

w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. W komisji wspólnej wzięły udział Panie dyrektor 

szkół, które odpowiedziały na pytana Państwa Radnych. 

Przewodniczący zarządził dyskusję. Nikt nie zabrał głosu.  



 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdań: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Czernice 

Borowe w roku szkolnym 2021/2022, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. Dokument 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt dotyczy informacji w sprawie oświadczeń 

majątkowych. Przewodniczący Rady odczytał: 

1. Informację  Przewodniczącego Rady w sprawie oświadczeń majątkowych za 2021 r. 

2. Informację Wójta Gminy w sprawie oświadczeń majątkowych sekretarza gminy, skarbnika 

gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz osób wydających decyzje 

administracyjne w imieniu wójta za 2021 r. 

3. Informację w sprawie oświadczeń majątkowych Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta 

Gminy za 2021 r. 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 7 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie – 

takowych nie było.  

 

Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 8 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

  

Ad. pkt. 9 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Wójt uzupełnił sprawozdanie: 

Wójt wniósł poprawkę ceny węgla podaną w sprawozdaniu. Ceny omyłkowo podano 

odwrotnie, miał cena 1730,00 zł netto oraz cena groszku 2100,00 zł netto. Ceny dotyczą paliwa 

zakupionego dla szkół. W dniu jutrzejszym przywozimy 25t miał dedykowanego dla szkoły w 

Czernicach Borowych. Do cen netto należy doliczyć VAT i koszt transportu z miejsca 

składowania. 

Gmina przystąpiła do dystrybucji węgla dla mieszkańców natychmiast po otrzymaniu 

informacji o takiej możliwości. Zebraliśmy wstępne zapotrzebowanie na około 700 ton. W 

następstwie ustawy rozpoczęliśmy przyjmowanie wniosków na zakup węgla. W oparciu o 

wnioski zapotrzebowanie jest zdecydowanie mniejsze – około 270 ton. Wójt zaapelował o 



rozważne zapotrzebowanie ilości i poprosił Sołtysów o dystrybuuję informacji wśród 

mieszkańców. Solidarnie przystąpiliśmy do tego zadania, po raz trzeci zmieniono nam 

potencjalnego dostawcę węgla. Na dzień 21 listopada 2022 r. 25 gmin naszego województwa 

dopisało umowy z podmiotami. Niestety w dalszym ciągu czekamy na podpisanie umowy  

ze spółką obsługującą naszą gminę. Dla naszej gminy wskazano spółkę Węglokoks S.A. swoje 

zadania Gmina realizuje na bieżąco. Chcemy sprawnie przeprowadzić dystrybuuję, jak tylko 

opał dotrze do naszej gminy. Do 30 listopada przyjmujemy wnioski o zakup węgla.  

Do 30 listopada 2022 r. GOPS przyjmuje wnioski na dodatek węglowy – wójt zaapelował  

o złożenie wniosku przez osoby, które dotychczas nie spełniały kryteriów – przepisy zmieniły 

się, o szczegółach informuje GOPS w Czernicach Borowych. Jest także możliwość 

dofinansowania innych źródeł. Od 1 grudnia GOSP przystępuje do przyjmowania wniosków 

na dodatek elektryczny dla podmiotów, które nie korzystają z instalacja fotowoltaicznej.  

Do 30 listopada 2022 r. przedsiębiorcy muszą złożyć oświadczenie w sprawie obniżenia stawek 

prądu. Do 30 listopada także rolnicy z taryfą C są zobowiązani do złożenia oświadczenia. 

Termin dotyczący pozostałych rolników i innych podmiotów został przesunięty do 30 czerwca 

2023 r.  

Gmina otrzymała dofinansowanie z WFOŚiGW na zakup oświetlenia LED w kwocie 100 tys. 

zł. Przestępujemy do kompleksowej wymiany opraw na LED. Spójność w działaniu sołectw 

spowoduje wymianę praktycznie wszystkich opraw. Wymiana opraw spowoduje oszczędności.  

Gmina zobowiązana jest do wygenerowania oszczędności 10% zużycia energii. Głównie 

oszczędności muszą skupić się w Urzędzie Gminy. Gmina planowała zrezygnować z części 

oświetlenia ulicznego. Wójt zaproponował nie włączać oświetlenia rano, a świecenie wieczorne 

zakończyć o godzinie 22:00. Planowane jest wyłączenie niezasadnych oświetlenia, 

peryferyjnych. Sołectwa, które nie zdeklarowały przeznaczenia funduszu sołeckiego 

oszczędzanie energii w pierwszej kolejności zostaną objęte włączeniami oświetlenia ulicznego. 

Oszczędzamy również dziś  ogrzewanie na sali, stąd czuć wyraźny chłód.  

Pan Wójt poinformował, że prawdopodobnie uda nam się zbilansować wpływy i wydatki  

z gospodarki odpadami.  Częściowo to zasługa dodatku węglowego. Osoby były weryfikowane, 

więc pojawiły się też nowe deklaracje na odpady. Przystąpimy za chwilę do przetargu na odbiór 

odpadów na kolejny rok. Wójt wyraził nadzieję, że dzisiejsza zmiana regulaminu zbilansuje 

system odpadów na terenie gminy. Na dzień dzisiejszy system nie wskazuje na podwyżkę opłat. 

Wójt wyraził zadowolenie z faktu, że podwyżka opłat za odpady z obiektów niezamieszkałych 

ograniczyła ich ilość. Wójt odbył spotkanie z Proboszczami, wyraził zadowolenie  

z prowadzonych rozmów. Niektóre parafie zamiast z 10 ubiegłorocznych kontenerów 

prognozują oddanie ich w ilości 7 w 2022 r. Przy cmentarzach pojawiły się regały na znicze, 

pozwala to na ograniczenie ilości odpadów. Proboszczowie także napominają parafian  

o ograniczenie przynoszonych zniczy. Niektóre parafie zadeklarowały przy pomocy grup 

parafialnych segregowanie odpadów.  

18 listopada odbyło się zebranie wiejskie sołectwa Chrostowo Wielkie. Mieszkańcy podjęli 

decyzję o podziale sołectwa. Oczywiście podział będzie poddany konsultacjom społecznym.  

Wójt zaznaczył, ze ok 2022 był pełen przesunięć inwestycji z uwagi na kryzys. Otrzymaliśmy 

informację, że możemy zmodyfikować wniosek drogowy w ramach Polskiego ładu by 

dostosować go do obecnych realiów rynkowych. Będziemy pracować nad przekształceniem 

inwestycji. Planowane są kolejne nabory Polskiego ładu. Będzie nabór z początkiem roku – 



dedykowany dla obiektów wpisanych do rejestru zabytków. Wiosną planowany jest także nabór 

na inne inwestycje gminne, gdzie aplikować będziemy na termomodernizację szkoły  

w Czernicach Borowych. 

Sołtys sołectwa Chrostowo Wielkie zapytał, kto będzie dostawcą do odbiorcy węgla? Kiedy 

będzie odbiór jakościowy i ilościowy? W internecie pojawia się szereg zgłaszanych uwag  

co do jakości węgla. Sołtys zwrócił uwagę, że bilansuje się gospodarka odpadami, zaznaczył, 

że ze sprawozdania wynika duże zadłużenie we wpłatach mieszkańców. Sołtys przypomniał  

o obiecanej przebudowie kanalizacji w miejscowości Kuskowo. 

Sołtys sołectwa Pierzchały poprosiła o doregulowanie sprawy sprzedanej drogi w Pierchałach. 

Droga jest nieprzejezdna, osypuje się i stwarza niebezpieczeństwo.  

Radny Cezary Kołakowski zapytał o etap prac projektowych na ul. Sadowej.  

Wójt odpowiedział na pytania: 

W sprawie węgla – wójt wyjaśnił, że na tym etapie nie jesteśmy w stanie na nie odpowiedzieć. 

Nie wiem kiedy, ani jakiej jakości będzie węgiel. Dystrybucja bezpośrednio przez gminę 

pozwoli uniknąć konfliktów. Węgiel będziemy sprowadzać etapowo co pozwoli na 

weryfikowanie jego jakości. Nie chcemy narażać się na problemy. Na placu przy PSZOK 

będzie miejsce składowania i dystrybucji węgla. Zakupimy wagę, każdy będzie mógł zważyć 

otrzymaną ilość. Część mieszkańców prosi o dostawę, czy zaworkowanie węgla. Taka 

możliwość będzie za dodatkową odpłatnością. By dystrybucja była sprawiedliwa 

zdecydowaliśmy o samodzielnym świadczeniu usług we współpracy z podmiotem, np. 

spółdzielnią socjalną dysponującą pracownikami. Wójt wyraził zadowolenie spowodowane 

normalizacją się cen na lokalnym rynku. Pojawia się  węgiel w cenie 2000 zł na składach.  

Projektant pracuje nad dokumentacją kanalizacji w Czernicach Borowych. Trwają uzgodnienia 

trudniejszych lokalizacji na ul. Kościelnej. Dokumentacja ma się ku końcowi, co pozwoli na 

realizację inwestycji w przyszłym roku. Zakończenie projektowania kanalizacji ul. Sadowej 

pokaże, czy instalacja w Czernicach Borowych jest gotowa na większe ilości ścieków. 

W prawie drogi w Pierzchałach -  faktycznie droga została sprzedana ale jest droga 

alternatywna. Przedsiębiorca przyznał rację, że częściowo przekopał drogę. Wójt przyznał, że 

jakość drogi jest uciążliwa. Wójt zobligował przedsiębiorcę do przywrócenia dobrej jakości 

drogi.  

 

Ad. pkt. 10 

Wolne wnioski i zapytania.Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku 

obrad przewidziane są wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że do Rady Gminy wpłynęło pismo Zakładu 

Usług Wodnych. Zwolnienie zostało zastosowane w podejmowanej w dniu dzisiejszym 

uchwale.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przygotowana została opinia prawna w prawie 

pisma mieszkańców sołectwa Borkowo Falenta. Zdeklarował włączenie tematyki pisma do 

porządku przyszłej sesji rady gminy.  

Radny Cezary Kołakowski poprosił o zaproszenie na kolejną sesję rady gminy Pana Krzysztofa 

Bieńkowskiego – Starostę Powiatu.  

  



 

Ad. pkt. 11 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji. Po wyczerpaniu porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXIII sesję Rady Gminy Czernice Borowe. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 

 


